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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
 
Mislata, 27 de novembre  de 2014   
Hora: 20:00 
Lloc: saló de sessions de la Casa Consistorial 
Primera convocatòria. 
  
 Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada, es 
reunixen en sessió pública, presidida pel Sr. alcalde, Carlos Fernández Bielsa, els regidors i les 
regidores: 
 
 SRA. MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA 
 SRA. JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ 
 SR. ÁNGEL MARTÍNEZ BORJA 
 SR. JOSÉ RAMÓN BOSCÁ PALOMAR 
 SRA. CARMEN LAPEÑA BUENO 
 SR. ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ 
 SR. JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ 
 SRA. FRANCISCA GIMÉNEZ HIDALGO 
 SR. PEDRO RAMÓN LÓPEZ MÁRMOL 
 SR. ANTONIO ARENAS ALMENAR 
 SRA. MARÍA PILAR LÍGIA RODRIGO CARRERAS 
 SRA. GLORIA ALONSO PALOMARES 
 SR. MANUEL CORREDERA SANCHIS 
 SR. MANUEL HERNÁNDEZ FALCÓN 
 SR. ANTONIO SANCHIS NAVARRO 
 SR. CARLOS GARCÍA MARTÍNEZ 
 SR. JAIME LÓPEZ BRONCHUD 
 SRA. JOSEFINA SÁIZ GÓMEZ 
 D. JULIO LUIS BALBASTRE ARANDA 
 D. SALVADOR GARCÍA DE LA MOTA  

 

 Assistits per D. Luis Ramia de Cap Salvatella com a secretari de la Corporació.  Assistix 
la interventora municipal, Sra. Herminia Llop Gil. 

 Abans d'iniciar-se la sessió, el Sr. alcalde sol·licita un minut de silenci per les tres 
víctimes de violència de gènere hagudes durant este mes de novembre. 

 A continuació, el Sr. alcalde diu que es procedirà a la lectura d'una declaració 
institucional en relació amb la data 25 de novembre, Dia Internacional contra la Violència de 
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Gènere, corresponent per torn la lectura al portaveu del grup mixt (EUPV), Sr. García de la 
Mota. 

 Diu el Sr. García de la Mota que es tracta d'un manifest que és fruit del treball, 
consens i deliberació del conjunt d'associacions de dones de Mislata, i procedix a llegir el 
text següent: 

“La violència contra les dones és la violació dels drets humans més universals i està 
present en totes les societats del món. Esta violència pot ser de diversos tipus: física, 
psicològica, sexual, econòmica, simbòlica, patrimonial, i és exercida en diferents àmbits de la 
vida de les dones, independentment de la classe social, nivell cultural, religió o ètnia.  

Si volem avançar com a societat, no podem permetre retrocessos en matèria de 
prevenció, denúncia i tractament de la violència contra les dones. Per això, instem igualment 
als poders públics, mitjans de comunicació i ciutadania a continuar amb la lluita i denúncia 
d'esta manera de violència que ataca a la mitat de la humanitat: les dones. 

La nostra Constitució Espanyola en l'article 15 incorpora el dret de totes les persones 
a la vida i a la integritat física i moral, sense que en cap cas puguen ser sotmeses a tractes 
inhumans o degradants.  

Amb la celebració del dia internacional contra la violència de gènere volem 
reivindicar rotundament el compliment real d'este manament constitucional, perquè en 
enguany 2014, en la data en què es va elaborar esta declaració, eren ja quaranta-quatre les 
dones que han trobat la mort a mà de les seues parelles o exparelles al nostre país.  

Hui és un dia per a recordar les víctimes, tant a elles com als seus fills i filles que, de 
vegades, també són assassinats i que, en altres casos, han patit el maltractament durant 
anys. Hui és un dia per a reconéixer públicament que estem davant d'una xacra social que 
requerix de l'intens i ininterromput treball conjunt de les administracions, entitats, 
organitzacions no governamentals i associacions de dones, en definitiva, de totes i de tots. 

En el que va d'any són quaranta-quatre les dones que han mort a causa dels 
maltractaments. Són quaranta-quatre motius, raons i sentiments per a continuar lluitant i 
unir les nostres veus en un sol clamor: tolerància zero contra la violència de gènere. 

Volem desterrar el masclisme institucional. Informes oficials mostren un augment del 
nombre de sobreseïments i de sol·licituds de protecció denegades. L'associació de dones 
juristes DENIS assegura que als jutjats cada vegada es demanen més proves per a les 
denúncies de violència de gènere, com així també en les d'abús infantil, quan són delictes 
que es donen en la més absoluta privacitat, on no hi ha testimonis, i advertixen que són 
interpretacions de la llei realitzades per alguns jutges, en les que es perpetua la 
discriminació de la dona i es minimitzen les agressions efectuades pels hòmens, amb la qual 
cosa això comporta en el manteniment del masclisme en la nostra societat.  
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Assassins de totes les classes, edats o nacionalitats, tots amb el denominador comú 
del seu odi cap a aquelles que en un dia van ser les seues parelles. Però a pesar d'este 
macabre resum d'assassinats de violència masclista, que només pot considerar-se ja com a 
terrorisme, el govern central seguix sense donar la cara i nosaltres i nosaltres sí que donem la 
cara i tu?  

En la concentració de cada primer dimarts de mes a la porta de la Casa de la Dona, 
necessitem ser moltíssima gent, és molt important el rebuig social i, per tant, es demana 
acudir-hi. És necessari intensificar les campanyes de prevenció i sensibilització social i, en 
dates com esta, fer més visible este gravíssim problema que presenta també altres formes de 
violència contra les dones  que en este dia no volem oblidar: l'explotació sexual, les 
agressions i els abusos sexuals, les violacions, l'assetjament sexual en el treball, la mutilació 
genital, els crims d'honor o el matrimoni forçat són així mateix actes violents contra les 
dones, com ho és també negar o impedir l'accés a l'educació de les xiquetes, tal com passa 
encara en alguns països. 

La violència de gènere desapareixerà quan les dones deixen de ser ciutadanes de 
segona i participen de forma igualitària en esta societat. Desapareixerà quan deixen d'estar 
al capdavant de les xifres de pobresa, de les llistes de desocupació i de patir la infravaloració 
en els seus treballs i els problemes de la conciliació de la vida personal, familiar i pública. 
Desapareixerà quan es deixe d'usar la seua imatge com un objecte de consum, quan les 
seues paraules se senten amb la mateixa força que s'escolten les dels hòmens i quan se les 
nomene i visibilitze en tots els espais socials. 

En suport a totes les xiquetes i xiquets que demà seran hòmens i dones, perquè 
sapiem construir una societat més lliure, on ens relacionem de manera igualitària sense 
imposicions ni violència masclista i perquè el dia contra la violència de gènere siga tots els 
dies i algun dia no ho siga cap”. 

Pren la paraula el Sr. alcalde i manifesta el suport d'este Ajuntament a totes les 
associacions de dones que dia a dia lluiten i treballen per a aconseguir una igualtat real i per 
a acabar amb la violència de gènere 

1. APROVACIÓ DELS  ESBORRANYS DE LES ACTES DE LES SESSIONS 
CELEBRADES PEL PLE DE L'AJUNTAMENT ELS DIES 25 DE SETEMBRE, 9 D'OCTUBRE, 23 
D'OCTUBRE I 30 D'OCTUBRE DE 2014.  

 
De conformitat amb allò que disposa l'article 91.1 del vigent Reglament 

d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se sotmet per la 
Presidència a consideració de la Corporació els esborranys de les actes de les sessions 
celebrades pel Ple de l'Ajuntament els dies 25 de setembre, 9 d'octubre, 23 d'octubre i 30 
d'octubre de 2014, que han sigut remeses als portaveus o representants dels grups polítics, 
conforme prevé l'article 80.2 de l'esmentat text legal. 

AJUNTAMENT DE MISLATA
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es

 



4 

 
 
         
         SECRETÀRIA 

 
El Sr. López Bronchud, portaveu del grup popular, diu que en l'esborrany de l'acta de 

la sessió celebrada el dia 30 d'octubre, en l'apartat de precs i preguntes es diu que, com a 
portaveu del grup popular i atenent a este criteri de comissió absolutament tècnica, el 
passat estiu després de disfrutar este municipi la campanya “La Dipu et beca” es va llegir en 
premsa com un membre de joventuts socialistes havia rebut una beca que no havia 
sol·licitat, també atorgada per una comissió en què no hi havia representació política, sinó 
només tècnica, i respecte d'això preguntava a l'Alcaldia si mantenia l'afirmació que Mislata 
mai havia tingut beques, subvencions  ni mesures de suport a jóvens llicenciats perquè 
tingueren un treball en este Ajuntament. Segons s'arreplega en l'acta, s'inclou únicament la 
resposta de María Luisa Martínez Mora, quan la seua pregunta era a l'Alcaldia. Assenyale que 
com l'alcalde no li havia respost va demanar al Sr. secretari que constara en l'acta. 

 
El Sr. alcalde respon que es comprovarà l'àudio de la sessió. 
 
L'esborrany de l'acta de la sessió celebrada el dia 30 d'octubre de 2014 queda sobre 

la mesa. 
 
Sotmesos a votació els esborranys de les sessions celebrades els dies 25 de setembre 

i 9 i 13 d'octubre, s'aproven per unanimitat. 

2. APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD AL MINISTERI D'HISENDA I 
ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES D'AMPLIACIÓ DEL TERMINI DE DEVOLUCIÓ DELS 
REINTEGRAMENTS DE LES LIQUIDACIONS DEFINITIVES DELS ANYS 2008 I 2009 DE LA 
PARTICIPACIÓ EN ELS TRIBUTS DE L'ESTAT. 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Hisenda i 
Especial de Comptes, favorable a l'aprovació de la sol·licitud al Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques d'ampliació del termini de devolució dels reintegraments de les 
liquidacions definitives dels anys 2008 i 2009 de la participació en els tributs de l'Estat. 

Pren la paraula el portaveu del grup mixt-EUPV, Sr. García de la Mota, i diu que té la 
responsabilitat de centrar el tema perquè els ciutadans que estan presents sàpien de què 
s'està parlant. 

Explica que l'arrel de la proposta se situa en el fet que, en realitzar el balanç de les 
liquidacions definitives amb Hisenda en els exercicis 2008 i 2009, es comprova que este 
Ajuntament ha rebut més diners que li corresponien i, per tant, cal tornar-ho. Afig que l'any 
2008 va haver-hi un excés de finançament de 894.209,04€ i l'any 2009, de 1.347.712€. Per 
això, diu, l'any 2012, i atés que existia un desequilibri financer en tots els ajuntaments, el que 
fa el govern és adoptar mesures per a la devolució d'eixos diners. Mislata, continua, es va 
acollir a eixes noves mesures establides per a deu anys, és a dir, hauria d'acabar de pagar 
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eixos diners l'any 2022. Açò suposa, diu, que es pagaven sis mil euros per l'excés del 2008 i 
11.230€ pel corresponent al 2009. 

Prosseguix dient que, davant de la situació generalitzada dels ajuntaments, i veient 
que no podrien complir amb estos pagaments, s'aprova un Reial Decret l'any 2014 que ve a 
ampliar el termini de pagament en altres deu anys, la qual cosa vol dir que el deute haurà de 
tornar-se en el 2032. Per tant, afig, el que fa esta proposta és facilitar la devolució i rebaixar 
els nivells del límit de deute públic. 

Afirma que els departaments d'Intervenció i Tresoreria han fet els informes 
corresponents i que no es pot estar en contra d'ells. D'altra banda, diu, l'equip de govern té 
una empresa externa que ho assessora, i a la que es paga mensualment 2.178€ que també fa 
un informe que marca les directrius de com s'ha d'efectuar el procediment perquè es 
concedisca esta pròrroga de deu anys més. Afig que el que hui s'aprovarà suposa que este 
Ajuntament està dins del marc exigit d'estabilitat pressupostària, així com que cal fer un 
esforç per complir la normativa i el termini mitjà de morositat. 

Continua dient que, després de llegits els informes, li preocupa que assenyalen que 
no es complix amb la regla del gasto, la qual cosa suposa una advertència perquè, abans que 
finalitze la liquidació del 2014, es busquen mesures  per a reduir i ajustar-se a les regles del 
gasto que marquen les directrius de la Hisenda de l'Estat.  

Finalitza dient que no té dificultat a aprovar este punt ja que facilitarà un marge 
major de flexibilitat davant del deute que té este Ajuntament. 

Pren la paraula el portaveu del grup popular, Sr. López Bronchud, i diu que el seu 
grup entén que esta proposta donarà un cert alleugeriment a la situació econòmica actual, i 
no obliga a major pagament d'interessos, La rebaixa dels trams, diu, beneficiarà a la marxa 
habitual de l'Ajuntament, per la qual cosa votaran a favor. 

Pren la paraula la portaveu del grup socialista, Sra. Martínez Mora, i explica que en la 
participació dels tributs de l'Estat és este el que, basant-se en una previsió, avança uns 
diners, i quan l'Ajuntament li entrega la liquidació de l'exercici anterior, s'analitza si deu o li 
deuen. 

Prosseguix dient que en els anys 2008 i 2009 hi ha eixe desfasament perquè es  venia 
d'una bonança econòmica del 2007 i es preveien uns ingressos superiors, per la qual cosa 
toca tornar eixe excés. Afig que l'Estat va ser conscient que no es podia pagar, i ja l'any 2012 
va aprovar un Reial Decret per a ampliar el termini de pagament a deu anys.  

Explica que ara, per mitjà de el Reial Decret 12/2014, el Ministeri diu que són 
conscients que els ajuntaments estan tenint problemes, principalment de tresoreria, per la 
qual cosa, si volen, pot sol·licitar ampliar el termini en compte de deu anys a vint, si es 
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complixen determinats requisits: l'aprovació per Ple, que es complisca amb l'objectiu 
d'estabilitat pressupostària i amb el límit de deute públic, el màxim del qual és de 110%, així 
com, que el període mitjà de pagament a proveïdors no supere més de trenta dies el termini 
màxim establit en la normativa de morositat. Punts tots ells, diu, que es complixen per este 
Ajuntament. 

Continua dient que no es complix la regla del gasto, però no és requisit en este cas, 
encara que haja que prendre mesures, com diu Intervenció en el seu informe. Afig que esta 
proposta suposarà un alleugeriment a nivell de Tresoreria, i com no es van a pagar més 
interessos, el grup socialista considera que s'havia de portar esta proposta per a aprovació 
del Ple, i agraïx que ho aproven la resta de grups. 

Assenyala que la formula establida en la Llei de Pressupostos Generals de l'Estat és 
totalment irregular i és impossible saber com saca l'Estat les dades que després diuen si 
s'està en positiu o negatiu, perquè el que fa és reunir tots els ingressos dels ajuntaments i els 
distribuïx a nivell poblacional tenint en compte determinats trams de població dels 
municipis. 

Finalitza reiterant que amb l'aprovació de la sol·licitud d'ampliació del termini 
s'aconseguirà un alleugeriment per a la Tresoreria, i repetix el seu agraïment pel vot a favor 
de tots els grups. 

Intervé el Sr. alcalde per a dir que hi ha un error material en l'expedient, ja que 
l'estalvi no serà de noranta-nou mil euros, sinó de 218.000€ anuals. 

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres va 
adoptar l'acord següent: 

Vista la disposició addicional única del Reial Decret Llei 12/2014, de 12 de setembre, 
que establix modificacions al procediment de reintegrament dels saldos deutors a favor de 
la hisenda de l'estat derivats de les liquidacions definitives de la participació en tributs de 
l'Estat dels exercicis 2008 i 2009 que va ser regulat en la disposició addicional desena de la 
llei 2/2012, de 29 de juny, de Pressupostos Generals de l'Estat per a l'any 2012. En ella 
s'establix l'ampliació del termini de reintegrament dels esmentats saldos deutors en 120 
mensualitats més. 

Als efectes de la sol·licitud l'Ajuntament de Mislata haurà de complir una sèrie de 
requisits com són els següents: 

Haver sol·licitat l'ampliació del termini establit en l'esmentada disposició addicional 
desena de la Llei 2/2012, de 29 de juny (Apartat 1 de la disposició addicional única). Aspecte 
este que va realitzar l'Ajuntament de Mislata dels dos anys del PEU: 
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-ANY 2008: Import Inicial 894.209,04 euros. Ampliació del Termini fins al 28 de febrer 
de 202, sent l'import pagat mensualment de 5.961,39 euros i el deute pendent del qual a 31 
de desembre de 2014 serà de 512.679,78 euros. 

-ANY 2009: Import Inicial 1.347.712,40 euros. Ampliació del Termini fins al 31 de 
desembre de 2021, sent l'import pagat mensualment de 11.230,94 euros i el deute pendent 
del qual a 31 de desembre de 2014 serà de 943.398,48 euros. 

Sol·licitud aprovada pel Ple de la corporació local i presentació abans del 30 de 
novembre de 2014 a través dels mitjans telemàtics amb firma electrònica de la Interventora. 

2. L'ampliació sol·licitada es concedirà a les entitats que complisquen amb els següents 
requisits ( Apartat III de la disposició addicional única ) : 

o Prevegen complir a 31 de desembre de 2014 amb l'objectiu d'estabilitat 
pressupostària i amb el límit del deute públic establit en els articles 51 i 53 del 
TRLRHL ( 110 %). 

o Període Mitjà d'apague no supere en més de 30 dies el termini màxim establit en 
la normativa de morositat ( publicat en el mes d'octubre de 2014). 

A este efecte el període mitjà de pagament remés al Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques publicat en el mes d'octubre va ser de 52,95 dies. 

Segons informe de data 12 de novembre de 2014 de l'assessor de l'empresa Idees i 
Projectes ( GPR) Dº Juan Manuel Pérez Mira, així com de l'aclariment posterior per correu 
electrònic : “ Per tant entenem que la DA única del RD-ley 12/2014 no establix com a requisit el 
compliment del període mitjà del Reial Decret 635/2014 sinó que no ha de superar en 30 dies el 
període màxim de pagament de 30 dies que indicada la llei de morositat, és a dir, que el 
període mitjà de pagament ( període mitjà entre l'aprovació de la facturació/certificació i el 
pagament de la mateixa) es trobe entre 30 i 90 dies atés que la DA permet un excés de 30 dies 
sobre el període màxim de pagament que segons l'article 216.4 del TTRLCSP és e 30 dies des de 
l'aprovació de la factura.  

Pel que a la vista de l'anterior informe l'Ajuntament de Mislata compliria este aspecte 
per a la sol·licitud de l'ampliació. 

Respecte als efectes de la sol·licitud d'ampliació del termini de reintegrament es durà a 
terme en l'entrega a compte del mes de gener de 2015. 

Quant a la reducció dels costos financers per a l'exercici 2015 seran els següents: 

-PEU 2008: Actualment es paga 5.961, 39 euros i es pagarà la quantitat de 2.727,02 euro , pel 
que hi haurà una reducció de 2.165,63 euros mensuals. 
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-PEU 2009: Actualment es paga 11.230,94 euros i es pagarà la quantitat de 5.099,45 , pel que hi 
haurà una reducció de 6.131,49 euros mensuals. 

Pel que la suma total serà una reducció de 99.565, 44 euros any 2015: 

o PEU 2008: 25.987,44 euros. 
o PEU 2009: 73.577,88 euros. 

L'objecte del mateix és reduir la càrrega financera dels Ajuntaments suposant un estalvi 
financer que permeta destinar-ho a la reducció del deute comercial i, en conseqüència, del 
període mitjà de pagament a proveïdors. 

Vist l'informe de Tresoreria, de data 13 de novembre de 2014. 

Vist l'informe d'Intervenció, de data 14 de novembre de 2014, que literalment diu: 

“Assumpte: SOL·LICITUD D'AMPLIACIÓ DEL TERMINI DE DEVOLUCIÓ DELS 
REINTEGRAMENTS DE LES LIQUIDACIONS DEFINITIVES DELS ANYS 2008 I 2009 DEL PEU. 

Vista la proposta d'Alcaldia de 13 de novembre de 2014, registrada en intervenció el 
14/11/2014 per la qual es proposa la sol·licitud al Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques l'ampliació del termini de devolució dels reintegraments de les liquidacions 
definitives dels anys 2008 i 2009 del PEU. 

Vistos els informes favorables emesos per l'empresa consultora Idees i Projectes GPR, SL 
S'INFORMA: 

1. D'acord amb el que disposa la disposició addicional única del Reial Decret- llei 
12/2014, de 12 de setembre, es regula modificacions al procediment de reintegrament dels 
saldos deutors a favor de la hisenda de l'estat derivats de les liquidacions definitives de la 
participació en tributs de l'Estat dels exercicis 2008 i 2009 , establint l'ampliació del termini de 
reintegrament dels esmentats saldos deutors en 120 mensualitats més. 

2. Segons la dita disposició única l'entitat local pot sol·licitar la modificació en el 
procediment de reintegrament dels saldos deutors a favor de la Hisenda de l'Estat derivats de 
les liquidacions definitives de la participació en tributs de l'Estat dels exercicis 2008 i 2009 si es 
complixen els requisits següents: 

a) L'entitat es va acollir a l'ampliació del termini establit en la disposició addicional 
desena de la Llei 2/2012, de 29 de juny. (Apartat 1 de la disposició addicional única). 

b) La sol·licitud ha sigut aprovada pel Ple de la corporació local. 

AJUNTAMENT DE MISLATA
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es

 



9 

 
 
         
         SECRETÀRIA 

c) Es preveja complir a 31 de desembre de 2014 amb l'objectiu d'estabilitat 
pressupostària i amb el límit de deute públic establit en l'article 51 i 53 del TRLRHL (110%) 

d) Període mitjà de pagament no supere en més de 30 dies el termini màxim establit en 
la normativa de morositat (publicació en el mes d'octubre de 2014). 

3r.- Queda acreditat en l'expedient el compliment de l'apartat a) anteriorment 
assenyalat. 

4º.- Quant a l'apartat c ) és de fer constar, segons la informació remesa pel departament 
d'Intervenció al M1NHAP de l'Ajuntament de Mislata les previsions per al tancament de 2014 i 
la informació continguda en l'informe d'Intervenció número 1111/2014, i informe 1116/2014 és 
la següent : 

 Capacitat/Necessitat Finançament de la Corporació Locai a tancament de 2014: 
1,584,541,49 euros, és a dir, es preveu complir amb l'objectiu d'estabilitat 
pressupostària a tancament d'exercici. 

 Percentatge d'endeutament estimat a tancament de 2014: 101,06%, es preveu el 
compliment dei nivell d'endeutament establit en l'article 51 i 53 delTRLRHL a 
31 de desembre de 2014. 

5º.- Quant a l'apartat d) ,ha quedat acreditat en l'expedient que la DA única dei RD-ley 
12/2014 no establix com a requisit el compliment del període mitjà del Reial Decret 635/2014 
sinó que no ha de superar en 30 dies el període màxim de pagament de 30 dies que indicada la 
llei de morositat, és a dir, que el període mitjà de pagament ( període mitjà entre l'aprovació de 
la facturació/certificació i el pagament d'ia mateixa) es trobe entre 30 i 90 dies atés que la DA 
permet un excés de 30 dies sobre el període màxim de pagament que segons l'article 216.4 del 
TTRLCSP és e 30 dies des de l'aprovació de la factura. Per tant este criteri també es complix a 
l'haver-se excedit en 52, 22 dies, no superant el límit de 60 dies establit per a demanar 
l'ajornament. 

6º.- Quant al l'objectiu de regla de gasto, s'estimen una diferència entre el límit de la 
regla de gasto i el gasto computable al tancament de l'exercici, és negatiu de-666.195,25€. 

Per tant, l'entitat complix amb els requisits establits per la DA única del D-Ley12/2014 
per a ia modificació del període de devolució de les liquidacions negatives de la PEU d'ios 
exercicis 2008 i 2009, quant a l'objectiu d'estabilitat pressupostària complix amb el requisit de 
la Capacitat de Finançament i complix amb el límit previst en quant al Període Mitjà de 
Pagament. En referència a la Regla del Gasto ( no contemplat este requisit en la Nota 
informativa del MINHAP sobre l'aplicació de la disposició addicional única del Reial Decret Llei 
12/2014), no es complix l'objectiu, sent l'estimació de la previsió negativa , havent de procedir-
se a prendre les oportunes mesures que permeten que ia execució del pressupost de gastos a 
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la liquidació del mateix complisca amb el dit límit. Sent a estos efectes eí MINHAP el que 
autoritzarà si és el cas l'ampliació del termini de la devolució de PEU, 2008 I 2009. 

La sol·licitud de l'ajornament haurà d'aprovar-se pel Ple de la Corporació i presentació 
abans del 30 de novembre de 2014 al MINHAP a través dels mitjans telemàtics”. 

S'acorda: 

Acordar la sol·licitud al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques de l'ampliació 
del termini de devolució dels reintegraments de les liquidacions definitives dels anys 2008 i 
2009 que a data 31 de desembre de 2014 seran els següents: 

o PEU 2008: 512.679,78 euros. 
o PEU 2009: 943.398,48 euros 

3. APROVACIÓ DE L'ACTUALITZACIÓ DE LA TARIFA I QUADRO DE PREUS PER A 
2014 DE LA CONCESSIÓ DEL SERVICI DE GESTIÓ DE LA XARXA DE CLAVEGUERAM. 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de l'actualització de la tarifa i quadro de preus per a 
2014 de la concessió del servici de gestió de la xarxa de clavegueram. 

Pren la paraula el Sr. García de la Mota, portaveu del grup mixt-EUPV, i anuncia que 
votarà a favor, ja que es tracta d'una qüestió tècnica i els contractes s'han de complir, encara 
que, diu, caldria discutir molt sobre este tema, sobre la gestió de les xarxes de clavegueram, 
igual que sobre la gestió de l'aigua o de l'energia elèctrica,  perquè cada vegada els 
ciutadans paguen més per impostos que pel cost del servici. Per això, diu, sense voler fer 
demagògia, els ciutadans han de saber que si es porta a ple este punt és perquè cal complir 
la legalitat, i un regidor no pot deixar de fer-ho, encara que moralment EUPV no votaria 
favorablement cap augment de tarifes, perquè quan s'aplica l'IPC no se sap d'on ixen ni com 
es cuinen les fórmules matemàtiques. 

Finalitza dient que, davant d'esta crisi i davant del patiment de les famílies, li costa 
moralment votar un punt com este. 

Pren la paraula el portaveu del grup popular, Sr. López Bronchud i diu que compartix 
les valoracions realitzades pel portaveu d'EUPV, però votaran a favor perquè es tracta d'una 
qüestió que tècnicament ha de passar per Ple. 

Intervé la portaveu del grup socialista, Sra. Martínez Mora, i afirma estar 
completament d'acord amb el que ha dit el portaveu d'EUPV, ja que moralment tampoc 
aprovarien esta revisió de preus, però ha de fer-se perquè es tracta d'una revisió d'IPC i s'ha 
firmat en el contracte  
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No es produïxen més intervencions. 

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels seus membres,    va 
adoptar l'acord següent: 

Vistos els escrit presentats en data 10 i 28 de febrer de 2014 (r/e 2981 i r/e 4162 ) per 
senyora Eduarda Delgado Domínguez i el senyor Miguel Andrés Folgado, respectivament, 
sol·licitant l'actualització dels components del quadro de preus en actuacions de 
manteniment de la xarxa de clavegueram i la revisió de la tarifa del servici per a l'exercici 
2014, en qualitat de representants de la mercantil Aigües de València SA, empresa 
concessionària de la gestió del servici al·ludit en el municipi de Mislata. 

Vist l'escrit presentat en data 26 de juny de 2014 (r/e 12802), pel senyor Francisco 
Zorilla Soriano, en qualitat de director general de la citada mercantil, ratificant el contingut 
de les anteriors sol·licituds acompanyant escriptura d'apoderament atorgada en favor seu. 

Donat compte de l'informe evacuat per l'arquitecte tècnic municipal, en data 30 de 
maig de 2014, amb el vistiplau del regidor ponent, favorable a la revisió tarifària sol·licitada i 
a l'actualització del quadro de preus, en els termes següents: 

"Vist l'escrit presentat en data 28 de febrer del 2014, amb RE:4.162, per AIGÜES DE 
VALÈNCIA S.A.(el seu registre d'eixida n°652), concessionària del servici públic de 
clavegueram en el municipi de Mislata, sol·licitant l'actualització de la tarifa de 
clavegueram per a l'any 2104, i la instància presentada el 10 de febrer del 2014, amb 
RE:2.981, que inclou l'índex de l'INE, IPC del 0,3% i el quadro de preus per a conservació i 
manteniment proposats per a l'any 2014. 

A. ACTUALITZACIÓ DE LA TARIFA DE CLAVEGUERAM PER A APLICAR L'ANY 
2014. 

1. Motius que donen lloc a la revisió o actualització de la tarifa de preus: 

Els motius que donen lloc a la revisió o actualització tarifària són els indicats en 
l'articule n°13 del Plec de clàusules econòmic financeres i en la clàusula VI.6 del Plec de 
condicions tècniques. Este precepte deu posar-se en relació amb l'oferta econòmica 
presentada de la concessionària. Tal com es desprén de l'apartat 4.3.2.1 d'este document, en 
el cas que ara ens ocupa i que es concreta en la sol·licitud de revisió de la tarifa com a 
conseqüència de l'augment de costos del servici, diferent d'ios supòsits extraordinaris de 
modificació sobrevinguda de les condicions del contracte i d'alteració de l'estructura de 
costos, les tarifes evolucionaran en la mateixa mesura que l'IPC. 

2. Antecedents. 
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En aplicació dels acords adoptats en el ple de data 13 d'agost del 2012, en la seua 
acta de la sessió, apartat n°6, "REVISIÓ DE LA TARIFA DEL SERVICI DE GESTIÓ INTEGRAL DE 
CLAVEGUERAM I ACTUALITZACIÓ DELS COMPONENTS DEL QUADRO DE PREUS EN 
ACTUALITZACIONS DE MANTENIMENT DE LA XARXA", es va acordar, primer, aprovar la tarifa 
de clavegueram per al 2012, resultant un import de 0,336€/m3, (publicat en el DOCV. 
N°6.859 de l'11 de setembre de 2012), segon, aprovar l'actualització dels components del 
quadro de preus de les actuacions de manteniment, i tercer, modificar la redacció de l'art°13, 
del plec de clàusules econòmic- administratives reguladors del contracte ... Amb este fi, en el 
mes de febrer, el concessionari presentarà un estudi economicofinancer en el que s'aportarà 
la documentació justificativa dels costos reals i els ingressos obtinguts en l'exercici anterior, 
amb el consegüent balanç de situació. 

Com a antecedent de la tarifa per al 2014, es pren en referència l'import de 
0,346€/m3, aprovada pel Ple de l'Ajuntament en sessió ordinària celebrada el dia 26 de 
setembre de 2013, i publicada en el DOCV, n°7.129 de l'11 d'octubre de 2013. 

3. Respecte de la sol·licitud de revisió de la tarifa sol·licitada en data 28 de 
febrer del 2014r v RE:4.162, denominat, "EXPEDIENT DE TARIFA CLAVEGUERAM ANY 
2Q14-POBLACIÓ DE MISLATA": 

Vistos els distints antecedents en la tramitació de la revisió de la tarifa, es realitza un 
estudi amb els arrossegaments del els anys 2008,2009,2010, 2011,2012 i 2013, tant en 
l'estudi de costos d'explotació, com l'estudi d'ingressos, i el càlcul de la proposta d'ingressos 
del servici, en què s'apliquen els valors de creixement establits en els plecs amb l'INE de l'any 
2013 del 0,3% anus, així com l'1% en distintes partides segons el creixement establit en 
l'apartat 4.3.1.2, que tipifica l'evolució dels costos d'explotació presentats en l'oferta. 

Vista la disminució dels volums facturats durant els anys 2008, 2009, 2010, 2011, 2012 
i 2013, respectivament en m3 reals, conseqüència que porta amb si la variació dels ingressos 
a percebre per part del concessionari i vistos els costos d'explotació segons les taules 
presentades i revisades, es produïx un desequilibri entre costos d'explotació i els ingressos 
de la concessió, així com el desquadre en el marge del servici i l'amortització dels drets d'ús 
entre els pendents d'amortitzar i l'oferta presentada. Tot això porta amb si un augment 
justificat dels costos del servici i en conseqüència la proposta presentada de revisió final de 
la tarifa. 

Així doncs, en aplicació de l'articule n°13 de la clàusula quarta, del plec de clàusules 
administratives, apartat b, que tipifica que procedirà la revisió de les tarifes per qualsevol 
dels motius següents, i en el b), Per variació de les característiques tècniques del servici que 
modifiquen els costos d'explotació, conservació i manteniment", en aplicació de l'apartat 
4.3.2.1, que diu "... en cas de no incórrer en cap circumstància sobrevinguda que modifique 
les condicions del contracte o l'actual estructura de costos, les tarifes evolucionaren en la 
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mateixa mesura que ho faça en IPC", i en conseqüència que la revisió presentada no 
modifica l'estructura de costos, ni hi ha cap circumstància sobrevinguda, s'aplica l'IPC del 
0,3% de l'INE de desembre del 2013, i es presenta l'actualització de la tarifa de 0,346 €/m3 
amb l'IPC de desembre del 2013, que es correspon amb un 0,3% quedant en 0,347 €/m3 la 
tarifa a aplicar en el 2014 i a partir de la seua aprovació, informant-se FAVORABLEMENT. 

B- REVISIÓ DELS QUADROS DE PREUS DE MANTENIMENT I CONSERVACIÓ. 

Examinats novament els arguments invocats respecte d'això pel concessionari, a 
resultes de l'escrit presentat el 10 de febrer 2014 RE: 2.981, el tècnic que subscriu és del 
paréixer que dóna lloc a l'esmentada revisió per quant que, en atenció a la duració del 
contracte, no és lògic que es produïsca una "congelació" dels preus unitaris que s'apliquen a 
cada un dels components de l'esmentat quadro en els imports de l'oferta presentada pel 
concessionari en 2007 ni tampoc del límit de disposició que es xifra en una quantitat anual, 
que amb referència a cada any es va fixar en la quantitat de 60.000 euros. Per a l'any 2013 
una vegada actualitzat el seu import amb l'IPC del 2013 era de 64.599/43€. En conseqüència 
per a l'any 2014, serà de 64.599,43 que aplicat l'IPC del 0,3% de desembre del 2013, queda 
un disponible de 64.793,22€ per a tasques de conservació i manteniment de la xarxa de 
clavegueram. 

Quant als supòsits i a la manera en què ha de procedir-se a tal actualització, el tècnic 
que subscriu vol reparar en el fet de l'estructura dels components del quadro de preus 
guarda una substancial identitat amb la definició dels costos de conservació i manteniment 
de l'explotació del servici. En este segon cas, l'augment justificat de tals costos legitima al 
concessionari per a sol·licitar la revisió tarifària i procedir al seu cobrament als usuaris del 
servici. En el cas dels components del quadro de preus, l'actualització que es proposa afecta 
al preu unitari que, per a cada un d'estos components, s'establix en l'oferta del concessionari 
i que este exigirà a l'Ajuntament per l'execució de treballs de mera conservació i 
manteniment, amb el límit de disposició que es xifra en una quantitat anual, que així mateix 
ha de ser actualitzada. Consegüentment, per analogia d'uns components amb altres, es 
considera que la revisió dels components del quadro de preus procedirà quan hi haja lloc a 
la revisió de les tarifes i pel mateix sistema d'actualització d'estes. 

En mèrit i de conformitat amb les anteriors consideracions, es proposa l'actualització 
del els components de l'esmentat quadro de preus de conservació i manteniment, arrancant 
d'ios preus de partida de 2008 i amb la seua actualització en 2010,2011,2012,2013 d'acord 
amb el desglossament del quadro adjunt al present informe. S'actualitza, amb estos 
mateixos paràmetres, la quantitat de disposició anual a favor de l'Ajuntament, de manera 
que l'import de 60.000, queda actualitzat segons la revisió aprovada en cada cas, 
61.448,63.291,44, etc, any 2013, 64.599,43, i 2014, amb 64.793,22€, estos imports queden 
reflectits en els distints expedients de balanços de tancament de cada any. Estes quantitats, 
el mateix que els preus unitaris que componen el quadro, s'entenen a nivell de pressupost 
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d'execució matèria!, per tant sense haver-se inclòs en les mateixes els conceptes de benefici 
industrial i gastos generals. 

En ia realitat dels fets, s'ha operat en els termes en què ara es proposa l'actualització 
de l'esmentat quadro de preus; es convalidaria, així, una situació de fet que redunda en 
benefici del correcte equilibri financer de la concessió i que, de cap manera, perjudica els 
usuaris del servici, que, com s'ha dit, no són els que abonen els preus de l'esmentat quadro. 
En tot cas, l'actualització d'este quadro de preus com a conseqüència de la revisió tarifària 
plantejada per al 2014, s'aplicarà amb efectes de la data de la seua aprovació. 

Per tot allò que s'ha exposat amb anterioritat, es proposa informar FAVORABLEMENT, 
els quadros de preus presentats, i la disponibilitat de 64.793,22€ per a realitzar tasques de 
conservació. 

Es fa constar, que els paràmetres aplicats en este informe són fidel reflectisc de les 
directrius que s'arrepleguen en el vigent contracte subscrit amb la concessionària Aigües de 
València SA, així com els preceptius plecs que regulen la concessió, per tant, s'han aplicat els 
criteris que en ells es regulen. 

És quant s'informa els efectes oportuns, no obstant la Corporació resoldrà com a 
millor creu convenient." 

Considerant que, segons establix l'article 89.5 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, l'acceptació d'informes o 
dictàmens servirà de motivació a la resolució quan s'incorporen al text de la mateixa. 

Vist l'informe del Cap del Servici de Contractació, de data 8 d'octubre de 2014. 

Vist l'informe d'Intervenció, de data 20 d'octubre de 2014. 

S'ACORDA: 

Primer. 

Aprovar la quarta revisió de tarifa del contracte de gestió del servici públic de 
clavegueram en el municipi de Mislata, quedant fixada en la quantitat 0,347 euros/metre 
cúbic, exigible a partir de la data d'esta aprovació. 

Segon. 

Aprovar l'actualització dels components del quadro de preus en actuacions de 
manteniment de la xarxa de clavegueram, quedant fixats estos en els imports unitaris que 
per a cada un d'ells s'assenyala en el quadro annex a esta proposta. 
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La dita actualització implica, així mateix, la de la quantitat de disposició anual a favor 
de l'Ajuntament, la qual queda fixada com a conseqüència de la quarta revisió acordada en 
l'apartat anterior d'este acord, en 64.793,22 euros. Esta quantitat, el mateix que els preus 
unitaris que componen el quadro, s'entén determinada a nivell de pressupost d'execució 
material -sense que en la mateixa s'incloguen, per tant, els conceptes de benefici industrial i 
gastos generals i l'IVA aplicable - i tindrà efectes des de la seua aprovació. 

Tercer, 

Notifique's este acord al representant de la mercantil AIGÜES DE VALÈNCIA SA fent-li 
saber que contra el mateix, que posa fi a la via administrativa, podrà interposar-se 
potestativament recurs de reposició davant de l'Ajuntament Ple, en el termini d'un mes a 
comptar de l'endemà de la seua notificació. 

La desestimació presumpta del recurs de reposició es produirà pel transcurs d'un mes 
des de la seua interposició, i contra ella podrà interposar-se, en el termini de sis mesos 
comptats des de l'endemà d'aquell en què es produïsca l'acte presumpte, recurs contenciós-
administratiu davant del Jutjat del Contenciós Administratiu de València. El recurs 
contenciós-administratiu podrà també interposar-se directament davant del jutjat citat, 
sense necessitat de previ recurs de reposició i sempre que no s'haja interposat este, en el 
termini de dos mesos comptadors des de l’endemà de la notificació d'este acord. 

Quart. 

Trasllat del present acord a la Direcció de Secció d'Obres i Servicis, a la Intervenció de 
Fons i a la Direcció del Servici de Contractació, per al seu coneixement i als efectes oportuns. 

4. APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DE LA MANCOMUNITAT 
INTERMUNICIPAL DE l'HORTA SUD. 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la modificació dels Estatuts de la Mancomunitat 
Intermunicipal de l'Horta Sud. 

Pren la paraula el Sr. García de la Mota, portaveu del grup mixt-EUPV, i diu que, fa poc, 
el govern del Partit Popular va portar la reforma de la Llei de Bases de Règim Local, i 
novament van ser els ajuntaments els que van eixir perjudicats amb la modificació de la Llei, 
ja que se'ls lleven competències i es retallen ingressos. Afig que, fins hui, no queda clar, per 
exemple, com es va reajustar tota eixa nova llei, i això afecta les mancomunitats. 

Prosseguix dient que cal adaptar els estatuts, però s'ha de partir de la base que el seu 
grup no accepta la nova Llei de Bases de Règim Local perquè va en la direcció contrària al 
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que s'ha reclamat per la Federació Espanyola de Municipis i per la Valenciana, i perquè des 
de fa molts anys s'està reclamant una administració més pròxima als ciutadans. 

Assenyala que en el cas del País Valencià, es parlava de que esta Llei hauria de 
contemplar més el concepte de comarcalització, que va molt lligat a la mancomunitat de 
servicis, necessària com a ferramenta per a aquells ajuntaments que no poden mantindre un 
servici per si mateixos, però sí a través de la mancomunitat, fent que estos servicis de cara a 
la ciutadania siguen millors i més econòmics, i que la càrrega sobre els impostos siga menor. 
Basant-se en això, diu, les modificacions que es plantegen no satisfan en absolut, entre altres 
coses perquè en la Mancomunitat només està representat el biparidismo  (cinc o sis del 
PSOE  i tretze o catorze del PP). 

Pregunta per què els estatuts no contemplen la possibilitat que la representació siga 
d'un altre tipus i respecte  els vots emesos per la ciutadania, així com per què ha de recaure 
la representació en l'alcalde o alcaldessa. Afig que tampoc està d'acord en què els estatuts 
no contemplen mecanismes de transparència, participació i informació. Explica que és 
regidor d'este ajuntament des de fa set anys, i al seu despatx no ha arribat cap acta, ni de la 
Junta ni dels Plens de la Mancomunitat, quan un mecanisme de participació seria, almenys, 
tindre eixa informació que no se'ls entrega. Afig que és important que estos estatuts 
contemplen la qüestió de la transparència, de la participació i els canvis necessaris en la 
representació de les diverses formacions polítiques que existixen en els distints municipis. 

Per tot això, assenyala, el seu vot no pot ser favorable, perquè es tracta d'uns estatuts 
que vénen ja fets i no hi ha possibilitat de presentar esmenes, i en compte de demanar 
consell a la Diputació de València haguera sigut més raonable consultar als ajuntaments. 

Finalitza dient que no poden aprovar esta reforma perquè ha consultat si hi ha algun 
mecanisme perquè la ciutadania sàpia què es fa en la Mancomunitat i no hi ha cap. D'altra 
banda, afig, en la pàgina web només es mencionen en relació amb el servici de bicicletes a 
Aldaia, Alaquàs, Quart de Poblet i Xirivella, i no a Mislata, quan sí que forma part de la 
Mancomunitat i té representació. Finalment, diu que desconeix què es debat, i afirma que 
hauria d'incidir-se en que Mislata fora més visible en les decisions que s'adopten. 
 

Pren la paraula el portaveu del grup popular, Sr. López Bronchud i diu que hi ha dos 
debats: el de l'adaptació dels estatuts de la Mancomunitat de l'Horta Sud a la nova Llei de 
Règim Local, i el de si esta Mancomunitat val com està o no. 

 
Afirma que s'està debatent la primera qüestió, i el que es reclama és que, perquè 

puga haver-hi legalitat en l'aprovació d'estos estatuts, tots i cada un dels plens dels 
ajuntaments que formen part de la mateixa recolzen esta adaptació que, a més, està 
espentada per la nova Llei de Bases de Règim Local,  
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Per esta raó, diu, el grup popular votarà a favor este punt, al considerar que és un pas 
necessari. Afig que està totalment d'acord en el que ha exposat el portaveu d'EUPV quant a 
la participació i la transparència, i caldria plantejar potser nous mecanismes per a una nova 
Mancomunitat, però l'existent és la que ja fa molts anys existix en´l'Horta Sud .  

 
Continua dient que es pot estar o no d'acord amb el sistema i, quan no agrada, la qual 

cosa cal fer és proposar canvis per a millorar-ho, però hui no es porta ací un debat sobre la 
Mancomunitat, o si el sistema és el propici o no, sinó només l'adaptació dels estatuts.  

 
Finalitza repetint que votaran a favor i que, en tot cas, els agradaria tindre més 

coneixement de la participació de la Mancomunitat i de quin tipus d'acords s'adopten. 
 

Pren la paraula la portaveu del grup socialista, Sra. Martínez Mora, i explica que en la 
Mancomunitat els membres que formen part en representació de cada municipi són 
l'alcalde o alcaldessa, com a primer vocal que no es pot substituir, i un altre vocal designat 
pel Ple, i en este cas va ser designada ella per a acudir als plens de la Mancomunitat. 
 

Explica que la modificació dels estatuts es va aprovar de forma provisional en el Ple 
de la Mancomunitat, han estat exposats un mes i han de ratificar-se pels plens dels 
Ajuntaments, aprovació que, posteriorment, es remet a la Mancomunitat. 

 
Afirma estar d'acord amb què cal exigir major transparència i participació i major 

responsabilitat. 
 
Explica que la raó principal de la modificació d'estos estatuts ve donada per la Llei de 

Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local, assumpte que s'ha debatut en 
diversos plens, en els que el grup socialista sempre va afirmar la seua aposta pel 
municipalismo i que està en contra de perdre competències que eren pròpies, i que ja no 
podien prestar els ajuntaments. Considera que el municipi és l'administració més pròxima al 
ciutadà i, governe qui governe, pot atendre-li cara a cara.  

 
Assenyala que el grup socialista està totalment en contra d'esta Llei però,  per 

responsabilitat, cal aprovar la modificació dels estatuts, perquè han d'adaptar-se a la llei 
existent. 

 
Contínua dient que si no s'han entregat documentació de la mancomunitat és 

perquè no l'han sol·licitat, però el seu grup no té cap inconvenient a facilitar-los les actes 
dels plens i dels punts que es debaten. Afig que pot dir respecte d'això que es debat poc, i 
que els temes van totalment articulats. Així, explica, mentres que la informació sobre els 
pressupostos en l'Ajuntament s'entrega dos mesos abans que es debata en Ple, els 
pressupostos de la Mancomunitat de l'Horta Sud es van entregar a penes una setmana 
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abans. Com a representant en la Mancomunitat, diu, proposarà que EU estiga representada, 
ja que té representació en ajuntaments.  

 
Finalitza repetint que, per responsabilitat, ha d'aprovar-se esta modificació perquè 

esta imposada per llei. 
 
En la seua segona intervenció, el Sr. García de la Mota diu que els estatuts s'adapten a 

la nova Llei de Bases de Règim Local, que no  és la que EUPV haguera aprovat. Afig que els 
estatuts són els que marquen com es va a gestionar el funcionament de la Mancomunitat, i 
en allò que la llei deixa espai perquè es puga regular, hauria de regular-se, i si la llei no 
prohibix ampliar la participació, haurien de modificar-se en eixe sentit, així com en una 
major transparència, per la qual cosa no li servix que li diguen que ve tot cuinat, perquè si 
fóra per això, donada  la majoria absoluta del grup socialista, tampoc en este ple es debatria 
res. Afirma que l'Ajuntament de Mislata està representat en la Mancomunitat com a 
oposició, i han de qüestionar i intentar millorar tot el que es puga. Tampoc li  val, diu, que li 
diguen que es va debatre la modificació dels estatuts en la Mancomunitat i que va haver-hi 
un mes d'exposició, perquè en este cas, si EUPV haguera estat representada en la 
Mancomunitat, hauria traslladat als ajuntaments la proposta de reforma d'estos estatuts, i no 
vindria amb este punt tancat sense que hi haja cap possibilitat de millorar-los. 

 
Continua dient que, si la Llei de Bases servix per a establir com han de donar la 

documentació els ajuntaments i com s'han de presentar els comptes, s'imagina que també 
marcarà quan té la Mancomunitat que entregar la documentació per al seu estudi i 
presentació d'esmenes. 
 

Reitera que estos estatuts podien haver-se modificat per a fer-los més participatius, 
transparents, i que tots els ciutadans pogueren tindre a la seua disposició la informació a 
través de les xarxes socials i dels Mitjans de comunicació, i açò no ha ocorregut. Per això, 
conclou, els estatuts que hui es presenten per la Mancomunitat no són acceptables. 
 

En el seu segon torn d'intervenció, la Sra..Martínez Mora diu que en este cas el 
funcionament existent en l'Ajuntament de Mislata no és comparable amb el de la 
Mancomunitat per a res, ni en el criteri d'informació ni en com es dóna. Afig que en el Ple 
passat ja es va portar una moció en què es deia que aquelles coses que delegara el Ple en la 
Junta de Govern Local es feren públiques, i es va dir que tot el que té el Ple passa per Ple i no 
s'ha delegat en la Junta, i açò es fa per criteri de transparència i responsabilitat, de la mateixa 
manera que es realitzen comissions mensualment, les que toquen, i plens tots els mesos. 

 
Prosseguix dient al portaveu d'EUPV que no li càpia dubte que tant l'alcalde com ella, 

en la seua condició de vocal, defenen tot el que cal defendre per a este Ajuntament, i el que 
cal criticar es critica i es pregunta. 
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Finalitza repetint que es tracta d'una modificació puntual que cal aprovar perquè ho 
mana la llei i, repetix, el grup socialista està en contra d'eixa llei, però per responsabilitat els 
estatuts han de ser acords a la llei. 

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per vint vots a favor (grup socialista i grup 
popular) i un vot en contra (grup mixt-EUPV),va adoptar l'acord següent: 

Vist l'expedient de modificació dels estatuts de la Mancomunitat Intermunicipal de 
l'Horta Sud, i considerant el contingut de l'acord del Ple de la mancomunitat d'1 d'octubre 
de 2014. 

Vist l'informe de Secretaria, en el que es diu el següent: 

"En relació amb l'expedient de modificació dels estatuts de la Mancomunitat 
intermunicipal d'i 'Horta Sud i proposta de a Alcaldia, s'informa el següent: 

El procediment de dissolució de mancomunitats ve establit en els arts 93 i 95 de la Llei 
8/2010, de Règim Local de la Comunitat Valenciana, Es requerix el compliment d'un tràmit 
d'informació pública, acord de l'òrgan plenari de la mancomunitat i l'aprovació per majoria 
absoluta del número legal de membres del ple de cada un d'ios municipis integrats. 

En l'expedient consta l'adopció de l'acord pel Ple de la mancomunitat en sessió d'1 
d'octubre de 2014, així com edictes d'exposició al públic en el termini legalment establit. 

La modificació inclou alguns aspectes de funcionament i l'adequació a la Llei 27/2013, de 
Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local, incorporant a més com a annex una 
relació d'ios servicis que presta la mancomunitat. 

En conseqüència, s'emet un informe favorable l'adopció de l'acord que haurà de ser 
adoptat per majoria absoluta del nombre de membres de la Corporació." 

S'adopta l'acord següent: 

1. Aprovar la modificació dels estatuts de la Mancomunitat Intermunicipal de 
l'Horta Sud, aprovada pel ple de la Mancomunitat en sessió d'1 d'octubre de 
2014. 

2. Traslladar del present acord a la Mancomunitat Intermunicipal de l'Horta Sud. 

5. MOCIÓ D'EUPV SOBRE DENOMINACIÓ D'UNA PLAÇA COM A PLAÇA DE LA 
REPÚBLICA. 

L'assumpte queda sobre la taula. 
 

AJUNTAMENT DE MISLATA
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es

 



20 

 
 
         
         SECRETÀRIA 

6. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR SOBRE DECLARACIÓ DE MISLATA “CIUTAT 
SOLIDÀRIA AMB L'ALZHEIMER” 

 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del grup popular sobre declaració de 
Mislata “Ciutat solidària amb l'alzheimer”, així com de la presentació d'una esmena per EUPV 
(R.E. 24455) i dos esmenes pel grup socialista (R.E. 24540 i 24541). 

 
Pren la paraula el portaveu del grup popular, Sr. López Bronchud, i explica que el seu 

grup va presentar una moció el dia 19 de setembre perquè el 21 de setembre es 
commemorava el dia internacional de l'alzheimer. Assenyala que esta moció  fa referència, 
no únicament als tres milions i mig de persones que patixen en este país esta malaltia d'una 
manera directa o indirecta, sinó a la necessitat de reclamar millores en este municipi per a 
atendre-les. 

 
A continuació dóna lectura de l'exposició de motius de la moció. 

 
Pren la paraula el Sr. García de la Mota i afirma estar d'acord amb la moció que es 

presenta, igual que s'han manifestat per la gestió pública de la sanitat. Açò, diu, forma part 
del sistema sanitari espanyol, i l'haver de recórrer  als plens per a donar suport i suport als 
malalts i a les seues famílies vol dir que quelcom en el sistema no està funcionant, com 
conclouen molts estudis realitzats. Afig que el grup popular planteja esta moció quan és el 
seu partit el que governa la nació, per la qual cosa caldrà dir que és necessari invertir en el 
desenrotllament de solucions a esta malaltia, i si bé en els últims vint-i-cinc anys s'ha avançat 
molt, sobretot amb inversió privada, no ha ocorregut així amb la pública. 
 

Explica que l'alzheimer és una malaltia neurodegenerativa provocada per la mort 
cel·lular que produïx desordes cognitius. Afig que és necessari ser generosos i que en els 
pressupostos generals de l'Estat es posen partides que permeten desenrotllar tots els camps 
d'investigació. 

 
Prosseguix dient que les esmenes que ha presentat compten amb l'assessorament de 

persones que entenen de la matèria, que treballen dia a dia amb estes persones i saben 
realment les limitacions que patixen, no sols d'assistència, sinó també d'inversió econòmica 
per a poder donar-los tots els servicis que necessiten. Per això, diu, plantegen una primera 
esmena que arreplega l'ampliació a totes les malalties neurodegeneratives, és a dir, que este 
servici siga més ampli, i no exclusivament en l'alzheimer. Afig que, encara que els 
ajuntaments cada vegada tenen menys diners, atés que l'Estat cada vegada invertix menys 
en ells, és necessari, no obstant això, fer-se càrrec de les competències que l'Estat està 
desatenent, per això, la segona esmena demana que, atés que la prioritat han de ser les 
polítiques socials, es creu un suport psicològic, social i d'ajuda tècnica per a les persones que 
patisquen la malaltia. 
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Manifesta estar d'acord amb la proposta del grup popular, però vol al temps ser 

responsable i prendre compromisos i, encara que no puguen fer-ho en el que queda de 
temps en este pressupost, caldrà intentar fer-ho en el pròxim.  

 
Prosseguix dient que no troba sentit a una de les esmenes plantejades pel grup 

socialista, que demana la creació d'un Consell Municipal de l'Alzheimer, ja que considera 
més sensat promoure una Unitat o Servici Municipal de Salut, perquè els consells sectorials 
formen part de l'estratègia i plantejament de participació ciutadana des de l'esquerra, atés 
que són consells participatius, i esta ha de ser la línia de treball a fi de debatre les carències 
que té la població en estos aspectes. 
 

Quant a la segona esmena que planteja el grup socialista, diu que s'ha afegit “sempre 
que l'Estat no ho impedisca per mitjà de nous criteris de competències municipals”, i ell 
considera que cap llei impedirà que es creu un Consell o un òrgan, o que part del pressupost 
municipal es puga destinar a este tipus de polítiques. 
 

Finalment diu que recolzaran la moció, i demana al grup popular que accepte les 
esmenes presentades pel seu grup. 
 

Pren la paraula el portaveu del grup popular i diu que accepta les esmenes d'EUPV, ja 
que milloren la moció presentada pel grup popular, i entenen que cal sumar sempre amb el 
criteri de millorar les propostes que es porten.  

 
Prosseguix dient que no pensa fer cap esforç per embrutar la moció presentada, 

perquè parla d'esta malaltia, dels que la patixen i de les seues famílies, i ell, com a portaveu, 
només vol parlar d'açò, perquè es pot entrar en un debat sobre la sanitat, sobre els retalls 
que es produïxen en la mateixa, i segurament estarien molt d'acord, a pesar de compartir les 
sigles amb els que governeu actualment el país. 

 
En el cas de l'esmena presentada pel grup socialista, diu que tampoc l'ha entés, 

perquè consideren que la legalitat sempre és el marc que empara la política municipal, i 
tampoc ha entés que un Consell municipal de salut es convertisca en un Consell Municipal 
de l'Alzheuiner, perquè en eixe cas hauria de presentar posteriorment altres mocions per a 
tindre un consell municipal de demència, parkinson, etc, és a dir, u per cada una de les 
malalties neurodegeneratives que existixen, i considera que este no és el camí. Afig que una 
comissió municipal de salut serviria al municipi per a poder posar sobre la taula totes les 
qüestions relacionades amb la salut. 

 
A continuació, dóna lectura als acords que proposa la moció.  
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Assenyala que per a preparar esta moció han treballat amb experts sanitaris i familiars 
de malalts d'Alzheimer, que els han indicat quines són les necessitats existents. Afig que no 
proposen descarregar a la sanitat pública d'atendre als malalts, però cal tindre en compte 
que es tracta d'una malaltia que té molts satèl·lits al voltant, com tots els problemes que 
afecten les famílies i que poden tindre una atenció directa des del propi municipi.  

 
Considera que garantir esta moció és garantir els compromisos i, en la mesura que 

siga possible, atendre els malalts i familiars d'Alzheimer i de qualsevol altra malaltia 
neurodegenerativa, tal com s'amplia amb l'esmena d'EUPV. 
 

Finalitza dient que la creació del Consell Municipal de Salut és necessària perquè 
obliga com a Ajuntament a vetlar per la salut publica, i siga per a reclamar cap amunt o per a 
educar i protegir cap avall, és interessant que una ciutat de cinquanta mil habitants ho tinga 
i ho porte avant. 

 
Per part del grup socialista pren la paraula el Sr. Catalá Martínez, i diu que la posició 

del seu grup és la de continuar tenint un ple de consens com el de hui. 
 
Manifesta la posició favorable a la moció per part del grup socialista, amb el parell de 

matisos que s'han plasmat en les esmenes presentades, i considera que la proposta 
d'adhesió a la Xarxa Solidaris amb l'Alzheimer promoguda per la Confederació Espanyola 
d'Associacions de familiars de persones amb Alzheimer i altres demències és una molt bona 
idea. 

 
Continua dient que ha entrada en la pàgina web de la CEAFA i ha vist que a la 

província de València hi ha només 12 municipis que formen part de la xarxa: Albaida, 
Algemesí, Canals, Canet d'en Berenguer, Faura, Ontinyent, València, Utiel, Guadassuar, 
Sagunt, Puçol i Quart de Poblet, i seria bo afegir Mislata a la llista. 
 

També ha pogut comprovar a l'entrar en la pàgina web de l'Associació que hi ha un 
model de declaració d'adhesió perquè els ajuntaments ho aproven en els seus respectius 
plens. 

 
Destaca que en esta declaració-model hi ha un paràgraf que ha sigut omés:  

“Conscients que, a pesar de les diferents recomanacions formulades des de el Parlament 
Europeu, la Comissió Europea i, més recentment, l'Organització Mundial de la Salut, a 
Espanya no hi ha un pla específicament dirigit a pal·liar els efectes de la malaltia”. 

 
Considera que açò és una responsabilitat del Govern d'Espanya i, per tant, una crítica 

que es fa al mateix, per la qual cosa entén que intencionadament s'ha omés en l'exposició de 
motius de la moció, i cal posar-ho també damunt de la taula i exigir al pròxim Ministre o 
Ministra de Sanitat i Servicis Socials que articule una política d'Estat respecte a esta malaltia. 
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Afirma que, bàsicament, estan d'acord amb el que es planteja en l'adopció d'acords i 

va en consonància amb la declaració de la CEAFA, és a dir, que l'objectiu és buscar la 
sensibilització i conscienciació de la societat, institucions i partits polítics respecte a esta 
malaltia. 

 
Explica el que l'Ajuntament està fent en esta legislatura, per exemple, que dins dels 

tallers que es duen a terme amb persones majors hi ha dos, el de la memòria i el d'art-
teràpia, que van enfocats a persones que estan en els primers estadis de la malaltia, i un dels 
eixos fonamentals d'estos tallers és la salut. 
 

Afig que es manté el servici municipal d'ajuda a la dependència, perquè actualment 
hi ha dos treballadores socials que al seu dia van estar subvencionades per Conselleria i que, 
en l'actualitat, només esta subvencionada una persona, però l'aposta de l'equip de govern 
ha sigut la de mantindre a les dos. 
 

Prosseguix dient que s'ha desenrotllat durant este mes de novembre la segona edició 
d'un curs per a familiars que cuiden persones dependents, i del dit curs podrà donar 
informació més detallada si ho desitgen. Explica que en el temari es comprova que estan 
enfocats a gent dependent, com per exemple, relacions amb les persones en situació de 
dependència i l'entorn social, habilitats de comunicació i manera d'expressar sentiments, 
treballar l'empatia, l'atenció psicosocial, tècniques d'intervenció en situacions de crisi, 
entrenament de funcions cognitives com la memòria, l'atenció, l'orientació espacial i 
temporal, el raonament, cures bàsiques i sanitaris a les persones que cuiden persones 
dependents. Afig que en l'equip de docents han participat les dos treballadores socials del 
servici d'ajuda a la dependència, el cap de servicis socials, la psicòloga de l'equip social de 
base de servicis socials, la coordinadora del servici d'ajuda a domicili, una infermera del 
centre de salut de Mislata, i la monitora de les activitats d'oci i temps lliure per a persones 
majors. Finalment, diu que este és un curs que fa anys ho realitzava, ho muntava i pagava la 
Conselleria de Benestar Social, però des de fa dos anys es va eliminar i l'Ajuntament va 
decidir mantindre-ho.  
 

Quant a les esmenes que han presentat i la seua explicació, diu entorn del Consell 
Municipall de Salut que si la funció que farà, com es contempla en la moció, era l'estudi i 
promoure propostes relatives a l'alzheimer, caldria circumscriure a la funció que tindrà i 
caldria cridar-lo Consell o Comissió de l'Alzheimer.  
 

En relació amb el punt sis, diu que es tracta d'un problema de competències, la qual 
cosa no vol dir que no es creu des de l'Ajuntament de Mislata una unitat d'ajuda específica 
per a persones amb alzheimer, sinó que es planteja un problema de competències amb la 
Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local que es va aprovar el passat 
any, per la qual cosa, tal com està plantejat en la moció, no es pot aprovar tal qual, perquè 

AJUNTAMENT DE MISLATA
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es

 



24 

 
 
         
         SECRETÀRIA 

no es compta amb la competència i caldrà negociar amb la Conselleria la delegació de la dita 
competència i el finançament per a suportar eixe servici. Per això, continua, en l'esmena es 
contempla que es faça, però si es té transferida la delegació i el finançament, per la qual cosa 
l'única cosa que es fa és un plantejament viable, perquè tal com està contemplat no és 
viable. 

 
Prosseguix dient que la Llei de Racionalització i Sostenibillidad és una llei que està 

lligant als ajuntaments. Diu que, com a govern, estan totalment en contra, com ho està 
EUPV, perquè és una llei que lliga als ajuntaments amb el retall de les competències, i ho 
està posant molt complicat. Per això, diu, se li va quedar un comentari del portaveu del grup 
popular que considera erroni en relació a què no era ací on havia de parlar-se d'esta Llei, sinó 
en el Congrés dels Diputats, perquè no afectava els veïns de Mislata, quan, no obstant això 
es tracta de la Llei que més afecta els municipis i, per tant, a la gestió d'este Ajuntament. 

 
En la seua segona intervenció, el Sr. García de la Mota diu que no sap si, quan s'ha 

parlat d'embrutar el contingut de la moció, es referix que quan es fa una intervenció 
s'intenta veure els problemes d'origen, perquè això no suposa una crítica a la moció sinó al 
Govern de l'Estat, que és qui té la responsabilitat de vetlar per la salut de tots els ciutadans, i 
no complix amb eixa funció. 

 
Prosseguix dient que quan les famílies estan dient que, a pesar del que faça l'Estat, no 

es fa tot el que es puga per a tindre les condicions òptimes d'assistència o de recursos, la 
qual cosa estan dient és que és necessari insistir des dels recursos  més pròxims que són els 
ajuntaments. 

 
Afirma que si els ajuntaments deixaren de fer aquelles coses que no són de 

competència municipal i per a les que no reben diners, deixarien de prestar-se molts servicis 
i, si bé és cert que açò s'agreuja molt més amb la reforma d'esta Llei, tot allò que la mateixa 
no prohibix es pot fer, és a dir, s'han d'establir unes prioritats i un pressupost que permeten 
marcar les prioritats que els ciutadans reclamen, perquè hi ha qui invertix més en polítiques 
socials i hi ha qui invertix més en edificis que després de quatre o cinc anys seguixen 
paralitzats. Afig que el que cal transmetre és que els partits polítics, quan governeu, tenen la 
responsabilitat de distribuir el pressupost, i són les propostes que fan les que marquen el 
perfil ideològic de dites partits. 

 
Assenyala que considera necessària la creació del Consell de Salut perquè serà un 

òrgan en què no sols es va a parlar de l'alzheimer, sinó també de si es complixen o no les 
qüestions que es van prometre en relació a l'Hospital Militar perquè es convertira en un punt 
de referència per a Mislata; si es complixen o no les condicions sanitàries perquè no existisca 
proliferació de rates en els carrers; per a prendre totes les mesures necessàries perquè les 
vacunacions es produïsquen a temps i existisca un control de les mateixes, etc. 
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Continua dient que si hi ha una Regidora de Sanitat hauria d'haver-hi un Consell de 
Sanitat, en el que no sols estiguera representat l'equip de govern i l'oposició, sinó tota la 
ciutadania a través de les organitzacions socials, i així podrien opinar sobre les polítiques 
sanitàries que s'han de fer a nivell local. 

 
Finalitza dient que és necessari debatre sobre la sanitat que es té i a quins sectors no 

arriba, per la qual cosa està justificada la proposta de la moció, i per això l'aprovaran. 
 
Intervé el Sr. López Bronchud i, després d'agrair el suport a la moció, diu que quan 

parlava de no embrutar la moció es referia que li sobra el debat sobre la dimissió d'Ana Mate 
i li falta que el portaveu del grup socialista li conteste sobre les qüestions plantejades, 
perquè encara no li ha proporcionat una explicació coherent perquè puga aprovar les seues 
esmenes. 

 
Diu al Sr. Catalá Martínez que ell presidix el Consell d'Accessibilitat, que és un Consell 

de què tots es preen de que funciona perfectament, i este Consell qüestiona tot el referent a 
l'accessibilitat del municipi, i el que planteja hui el grup socialista suposaria tindre un consell 
d'accessibilitat de discapacitat visual, un altre de discapacitat física, un altre de discapacitat 
auditiva, és a dir, que segons les necessitats es vagen creant consells, quan la petició d'un 
Consell Municipal de Salut és per a aglutinar totes les qüestions que afecten la salut pública, 
no únicament a l'alzheimer, sinó que, després de millorar-se la moció amb dos esmenes 
presentades per EU, s'amplia a totes les malalties neurodegeneratives. 
 

Assenyala que al confeccionar la moció han begut de la CEAFA perquè, entre altres 
coses, el primer punt consistix a aprovar esta declaració de ciutat solidària amb l'alzheimer 
que promou la Confederació Espanyola d'Associacions i Familiars de persones amb 
alzheimer i altres demències. Açò, assenyala, significa aprovar-ho amb tot el que diu el text, i 
no resta responsabilitats ni a Mariano Rajoy ni al Ministeri de Sanitat. Afig que aprovar la 
declaració suposa fer-ho amb el que li agrada i amb el que no, és a dir, inclús amb el que pot 
assentar-li malament al seu partit, i si ha intentat no parlar d'algunes coses en l'exposició de 
motius, en la presa d'acords hi ha un compromís molt clar que obliga a complir-ho tot. 

 
Per això, demana que s'accepte la moció tal com ha vingut al Ple, perquè pretén 

aconseguir millores per al municipi, i no considera que puga dir-se que s'estaria fent 
quelcom que no els correspon. Diu també que està cansat d'escoltar moltes vegades que la 
toca fer coses perquè la Generalitat no complix, i es pregunta si és que a vegades toca, i 
altres vegades no. 
 

Afirma que no s'han de mesclar les coses, i menys quan es tracta d'una malaltia tan 
greu com l'alzheimer, i afig que a Xirivella, amb menys població i menys pressupost, i amb 
personal voluntari de l'Hospital General, s'està fent la labor formativa als familiars  de 
persones amb alzheimer, no es paga a ningú, no costa un sol euros a les arques municipals, i 
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els professionals de la salut pública valenciana col·laboren activament amb l'Ajuntament per 
a portar avant estos treballs de cooperació amb els familiars, Açò, diu, significa que hi ha 
possibilitats de fer coses sense haver d'anar a buscar diners. Finalment demana com a 
exercici de responsabilitat que es diga si s'està d'acord o no amb la moció, i que es vote amb 
eixa mateixa responsabilitat, perquè creu que els veïns de Mislata ho estan  exigint. 

 
El Sr. Catalá Martínez diu que cap grup polític esta intentant embrutar res, sinó més 

bé al contrari, perquè el to que s'esta mantenint és constructiu. 
 
Quant a les competències que plantejava EUPV com quelcom senzill, diu que no ho 

és, perquè ho grave de  la Llei de Racionalització és que ara els ajuntaments no tenen la 
capacitat pròpia i plena de decidir quines són les seues necessitats i la distribució del 
pressupost, perquè se'ls està coartant i poden dir des de dalt que, encara que vullguen, no 
poden fer quelcom llevat que els delegue la competència, per la qual cosa seria necessari 
negociar amb la Conselleria respectiva la delegació d'eixes competències i el seu 
finançament. 

 
Repetix que la reforma és de tan gran importància i modificarà la gestió de 

l'Ajuntament, i així, ja des de fa uns mesos s'estan produint reunions dels tècnics en una 
comissió d'estudi per a veure de quina forma afectarà la Llei en relació amb les 
competències, perquè hi ha algunes que ja s'han vist afectades, i cada any van entrant 
articles nous, la qual cosa fa necessària una planificació.  

 
Prosseguix dient que s'ha començat a parlar de l'alzheimer però s'ha acabat 

proposant un Consell de Salut, i considera que si era açò el que es volia s'hauria d'haver 
presentat una moció en este sentit, en la que es diguera a què es volia destinar exactament. 
  

En relació amb el model-sol·licitud de la CEAFA, diu que el grup popular ho ha 
adaptat, i han pres unes dades sí i altres no, fent una redacció pròpia, per la qual cosa el que 
s'aprova ací no és la declaració que està en la pàgina web de la CEAFA, sinó l'exposició de 
motius i la presa d'acords tal com s'arrepleguen en la moció, en la que, per exemple, el 
paràgraf citat no es contempla. 
 

Afirma que l'Ajuntament fa moltes coses en què no té competència, per exemple, el 
servici municipal d'ajuda a la dependència, que si fóra per la Conselleria només comptaria 
amb una treballadora social i hi ha dos que es mantindrà, o el curs que ha mencionat 
anteriorment, que no ho realitza la Conselleria des de fa dos anys. 

 
Finalitza demanant al portaveu del grup popular que s'assabente de quin va ser el 

tracte rebut per l'associació de familiars de persones amb alzheimer, ENALFAMI, creada l'any 
2004, quan governava el grup popular i era alcalde el Sr. Corredera Sanchis. 
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Conclòs el debat, se sotmeten a votació les esmenes presentades a la moció: 
 
- Esmena 24455, presentada per EUPV, és rebutjada per onze vots en contra 

(grup socialista) i deu vots a favor (grup popular i EUPV) 
- Esmena 24540, presentada pel grup socialista, és aprovada per onze vots a 

favor (grup socialista) i deu vots en contra (grup popular i EUPV) 
- Esmena 24541, presentada pel grup socialista, és aprovada per onze vots a 

favor (grup socialista) i deu vots en contra (grup popular i EUPV) 
 
A continuació, se sotmet a votació el fons de l'assumpte, i l'Ajuntament Ple per 

unanimitat dels seus membres, va acordar aprovar la següent moció. 
 
El 21 de setembre és el Dia Mundial d'Alzheimer, el tipus de demència més 

predominant i que actualment afecta 3,5 milions de persones al nostre país. 
 
L'alzheimer és una malaltia neurodegenerativa (es calcula que a Espanya 800.000 

persones la patixen). Va prendre nom del neurólego alemany Alois Alzheimer, que el 1906 va 
observar canvis en el teixit cerebral d'una dona que havia mort pel que es va pensar que era 
una malaltia mental estranya. Estos canvis anormals en el teixit cerebral són coneguts com a 
signes característics d'esta demència. 

 
Es caracteritza principalment per l'aparició lenta de símptomes que evolucionen al 

llarg dels anys. Es tracta d'una malaltia degenerativa de les cèl·lules cerebrals, les neurones, 
de caràcter progressiu i d'origen encara hui desconegut. Inicialment es produïx  pèrdua de 
memòria, i desorientació  temporal espacial. En una segona fase el malalt perd fluïdesa en el 
llenguatge, té dificultats per a vestir-se i necessita ajuda constant per a realitzar activitats 
quotidianes. En la fase avançada la incapacitat és profunda i no es pot valdre per si mateix. 
La seua personalitat experimenta alteracions irreversibles, deixa de parlar, no reconeix els 
seus familiars i presenta incontinència urinària i fecal. Així mateix, augmenta la rigidesa 
muscular, de manera que va quedant progressivament prostrat en  una cadira de rodes i 
posteriorment a llit.. A més d'aparéixer altres complicacions com a ansietat, angoixa, 
agressivitat o depressió. 

 
L'alzheimer és un problema de caràcter sociosanitari, que afecta pacients i familiars, i 

el principal abordatge s'establix en l'àmbit familiar. La inexistència de tractaments efectius i 
prevenció adequada preveu que la malaltia duplicarà la seua efectivitat en els pròxims vint 
anys donada la major esperança de vida de la població. 

 
Actualment, hi ha escassa dotació de recursos sociosanitaris específics i les famílies 

acumulen grans costos que s'unixen a la dificultat i el mal de conviure amb esta malaltia, que 
al nostre país no compta amb un pla que pal·lie els seus efectes. 
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Mislata és un municipi amb gran demografia poblacional on coexistix la malaltia 
probablement en el més absolut silenci. I esta presència silenciosa pot ampliar: l'existència 
de casos de persones afectades per l'alzheimer creix causa de l'envelliment continuat de la 
població, que comporta a més l'increment de grans riscos. 

 
Per això, el Partit Popular de Mislata vol traslladar a este Ajuntament la seua 

preocupació per un problema social de primera magnitud i demana el suport de les altres 
formacions per a declarar Mislata "Ciutat Solldària amb  l'Alzheimer", un gest institucional, 
que sensibilitze i consciencie, al mateix temps que ajude  als que la patixen de manera 
directa o indirecta. 

 
Cal ser exemple institucional, cal recolzar a la sensibilització i conscienciació de la 

nostra pròpia societat davant d'una malaltia que pot afectar qualsevol. I reivindiquem la 
posada en marxa de plans municipals i polítiques d'Estat d'Alzheimer. És urgent impulsar 
actuacions i mesures encaminades a millorar la qualitat de vida de les persones afectades 
per la malaltia d'Alzheimer, es fa evident al constatar que este problema de salut constituïx 
actualment la primera causa de demència en els països desenrotllats així com una de les 
principals causes de mortalitat entre les persones adultes. 

 
Per tot açò, el Grup Municipal Popular de Mislata proposa la següent adopció 

d'ACORDS: 
 
Primer: Aprovar esta declaració "Ciutat Solidària amb Alzheimer" i adherir-se’ com a 

Ajuntament i municipi a a xarxa "Solidaris amb l'Alzheimer" que promou la Confederació 
Espanyola d'Associacions de Familiars de persones amb Alzheimer i altres Demències 
(CEAFA) d'Espanya. 

 
Segon: Promoure un Consell Municipal d'Alzheimer, amb representants de tots els 

grups polítics i representants socials de la localitat on es trasllade la visió exacta i directa dels 
problemes a què s'enfronten les famílies i els afectats per la malaltia a Mislata.  

 
Tercer: Organitzar des de la regidoria de Sanitat xarrades sobre Alzheimer, impartides 

per professionals sanitaris, cuidadors, professionals de les associacions de familiars 
d'Alzheimer com a part de l'atenció i servicis que l'Ajuntament dedica a les famílies 
afectades. 

 
Quart: Impulsar actuacions i mesures encaminades des de l'Ajuntament de Mislata a 

millorar la qualitat de vida de les persones afectades per la malaltia d'Alzheimer. 
 
Quint: creació i desenrotllament d'estructures institucionals destinades a informar i 

assessorar les famílies i cuidadors familiars de les persones amb Alzheimer (Suport 
psicològic, social i ajudes). 
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Sext: Creació de la Unitat d'Ajuda a afectats d'Alzheimer per a assessorar persones 

que patixen la malaltia, en qüestions pràctiques com l'assessorament, sempre que l'Estat no 
ho impedisca per mitjà dels nous criteris de competències municipals fixats per la Llei de 
Règim Local, recentment aprovada per la majoria absoluta del Partit Popular. 

 
Sèptim: Traslladar el contingut d'esta moció als mitjans de comunicat institucionals 

(Ciutat de Mislata, Mislata Ràdio i Mislata TV, web municipal ...) així com la resta de mitjans a 
través del Gabinet de Comunicació de l'Ajuntament.. 

7. CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA I ACORDS 
DE LA JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES DE LA SESSIÓ DE 30 D'OCTUBRE DE 2014. 

 
En compliment d'allò que disposa l'art. 42 del vigent Reglament d'Organització, 

Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, es dóna compte de les resolucions 
adoptades per l'Alcaldia-Presidència, així com compliment d'allò que s'ha disposat en l'art. 
42 del vigent Reglament d'Organització dels acords adoptats per la Junta de Govern des de 
la sessió ordinària celebrada el dia 30 d'octubre de 2014. 

 

Precs i preguntes 

 El Sr. García de la Mota diu que en data de 14 de juliol els caps de servici dels distints 
departaments van sol·licitar al cap de servici de Promoció Econòmica i Consum que, 
dins del programa de salari jove, es comptara amb els que entraven en el programa 
de formació per a jóvens. Es tractava, diu, de trenta jóvens acabats de titular als que 
es retribuiria 600 euros al mes durant tres mesos. 
 
Afirma estar d'acord amb eixes polítiques per a la joventut, però prega a Alcaldia que 
trasllade al seu grup còpia de les peticions dels distints departaments i la distribució 
definitiva dels trenta jóvens en eixos departaments. 
 
El Sr. alcalde respon que açò consta en decret però que demà mateix li ho facilitarà. 
 
La Sra. Martínez Mora aclarix que no s'està parlant de salari jove, sinó que es referix a 
les beques de formació, i hi ha departaments que van sol·licitar la incorporació de 
personal en els mateixos, però no obstant això, i en la mesura que siga possible, cal 
basar-se en el criteri formatiu i en la titulació de cada futur becari. 

 
 El Sr. López Bronchud diu que fa uns quants plens es va estar parlant sobre la situació 

d'un expedient a quatre membres de la Policia Local imputats, i pregunta a Alcaldia si 
hi ha alguna novetat i si es mantenen els expedients sobre els agents. 
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El Sr. alcalde respon que, donada la complexitat del tema, preferix contestar-li en el 
pròxim Ple. 

 
 La Sra. Martínez Mora diu que en el passat Ple es van realitzar preguntes sobre el Pla 

Social d'Ocupació que, com a regidora delegada d'Ocupació, va intentar contestar en 
la mesura dels coneixements que tenia, és a dir, que es tractava d'una comissió de 
valoració tècnica. Ara, diu, pregaria que, si s'estima necessari i atés que ho ha 
sol·licitat, es donara la paraula al tècnic de l'ADL, també ciutadà de Mislata, atés que 
eixa contestació no es va considerar adequada. 

 
El Sr. alcalde pregunta al Sr. Miguel Soler, presente entre el públic, si, atés que haurà 
llegit les actes i que ha presentat un escrit pel registre d'entrada de l'Ajuntament, vol 
aclarir alguna qüestió basant-se en el dit escrit. 

 
El Sr. García de la Mota afirma que li pareix que no són les formes, ja que com a tècnic 
ha de donar les explicacions en les comissions. Afig que si vol fer política es presente 
a unes eleccions. 

 
El Sr. alcalde respon que prendran la decisió que corresponga, però el Sr. García de la 
Mota va fer unes declaracions en el Ple i el Sr. Soler LLopis pot voler contestar en el 
mateix àmbit. Afig que si este funcionari i ciutadà de Mislata ho desitja pot aportar la 
seua declaració perquè conste en l'acta de la sessió com a resposta al que es va dir. 
 
El Sr. García de la Mota afirma que el Sr. secretari ha dit que les intervencions dels 
ciutadans no s'arrepleguen en l'acta perquè el Ple s'acaba quan finalitzen els debats, 
així com que és potestat de l'Alcaldia donar o no la paraula als ciutadans. Afig que, en 
este cas, s'està parlant d'un tècnic funcionari municipal, i l'òrgan en què correspon fer 
la declaració és el de la comissió.  
 
El Sr. Alcalde diu que la sessió es dóna per finalitzada i que la intervenció del Sr. D. 
Miguel Soler no constarà en l'acta. 

 
 I, sense més assumptes a tractar, a les vint-i-una hores i quaranta-cinc minuts, per  

l'Alcaldia es dóna per conclosa la sessió, de tot això s'estén la present acta que firma l'alcalde-
presidente, amb mi el secretari que en done fe. 
 

L'ALCALDE,                  EL SECRETARI   


